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P r o t o k ó ł  Nr XLIII/2014 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 25 kwietnia 2014r.  w godz. od 1100 do 1720 

odbytej w sali Urzędu Gminy w Kotlinie  i w Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kotlinie.    
                                                                        

 
1. Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 

              Otwarcia XLIII  sesji dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, 
kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Karola Berę, sołtysów oraz redaktora Gazety 
Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy skład Rady 15 radnych 
obecnych było 14. 
Nieobecni: radny Czesław Smoliński i sołtys Renata Woźniak. 
Listy obecności radnych, sołtysów  i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
          Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
Porządek obrad: 
 1. Otwarcie. 
 2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLII 
    sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLII sesji Rady oraz  
     z  wykonania uchwał Rady. 
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Kotlin 

      z organizacjami pozarządowymi oraz  innymi podmiotami za 2013 rok. 
8. Przyjęcie  informacji z funkcjonowania i działalności jednostek organizacyjnych Gminy: 
    1) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
    2) szkół podstawowych i gimnazjów oraz Przedszkola Publicznego w Kotlinie. 

     9.  Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin za 2013 rok. 
     10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

- przyjęcia przez Gminę Kotlin od Powiatu Jarocińskiego prowadzenia zadania publicznego 
  polegającego na budowie chodnika przy drodze powiatowej w Woli Książęcej, 
- ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
  i porządku na terenie Gminy Kotlin,  
- ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
  finansowania rozwoju sportu przez Gminę Kotlin, 

  - rozpatrzenia skargi, 
  - rozpatrzenia skargi, 
  - trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół niepublicznych o 
    uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych 
    form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Kotlin, a także trybu  
    i zakresu kontroli prawid łowości ich wykorzystania, 
  - zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 
   - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014. 

 11.  Wolne głosy i wnioski. 
 12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLII sesji Rady  
        Gminy. 
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 13.  Odsłonięcie ściany pamięci Jana Pawła II. ( Gimnazjum im. Jana Pawła II - II piętro na 
         holu). 
 14.  Zwiedzanie wystawy o Janie Pawle II  „ Droga do świętości”. ( Szkoła Podstawowa –  
        czytelnia  na parterze). 
 15.  Wprowadzenie sztandarów i powitanie gości. 
 16.  Wystąpienie Koordynatora Rodziny  Szkół  im. Jana Pawła II w Kotlinie. 
 17.  Program  słowno – muzyczny  w wykonaniu uczniów Gimnazjum im. Jana Pawła II  
        w Kotlinie. 
 18.  Zamknięcie obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że po części roboczej sesji nastąpi część uroczysta, która 
 odbędzie się o godz. 1400 w Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kotlinie. 
            

ad.3 Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 
                          Do protokołu, który wyłożony był do wglądu podczas posiedzeń stałych komisji 
Rady w dniach 23 i 24 kwietnia oraz w dniu dzisiejszym nie wniesiono uwag. 
Protokół przyjęty został  jednogłośnie 14 głosami za. 
          
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                         Interpelacje zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak, który poinformował, że odpowiedź Zarządu Dróg Powiatowych          
w Jarocinie kolejna już, częściowo satysfakcjonuje Go, a częściowo nie,  apelował                       
i zapowiedział, że będzie apelował co sesję, aby w końcu znalazły się środki na malowanie 
pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha. 
Radny Józefiak wnioskował o: 
- wyczyszczenie przepustu pod drogą w Sławoszewie, 
- naprawę poboczy na łuku drogi Kotlin – Sławoszew przy posesji nr 1 w Sławoszewie. 
Radny Bogdan Pacholak podziękował Wójtowi za załatwienie  w usunięciu bariery w postaci 
ściętego drzewa  uniemożliwiającej dojazd do łąk  w Racendowie. 
Radny Pacholak wnioskował o wyrównanie równiarką drogi w Racendowie do łąk, bowiem        
z uwagi na zły stan tej drogi myśliwi jeżdżą po łąkach rolników. 
Wójt poinformował, że równiarka będzie gdy obeschnie grunt. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował ponownie o zamontowanie fotoradaru w Wyszkach, 
ponieważ z odpowiedzi Głównego Inspektora Transportu Drogowego wynika, że nie przewiduje 
się  na obecnym etapie dalszej rozbudowy systemu automatycznego nadzoru  nad ruchem 
drogowym. 
Wójt  poinformował, że fotoradar wpisano na listę. 
Sołtys Dominika Kwiecińska wnioskowała o: 
- naprawę wyrwy na drodze powiatowej w Twardowie przy posesji nr 60, która jesienią roku 
  2013 została załatana, a w zimie utworzyła się ponownie, przez co samochody ciężarowe  
  w tym miejscu jeżdżą po płytkim rowie i o zamontowanie słupków bądź barierki w tym  
  miejscu, aby uniemożliwić jazdę po  rowie samochodami ciężarowymi, 
- przedłużenie barierki przy drodze powiatowej w Twardowie przed cmentarzem po lewej stronie  
  przed posesją nr 98, 
- zlustrowanie miejsc przystanków autobusowych gdzie zatrzymują się  autobusy szkolne, 
  bowiem rodzice dzieci, które wsiadają w centrum Twardowa naprzeciwko sklepu uważają, że 
  jest to miejsce niebezpieczne, niefortunne, gdzie zatrzymują się klienci sklepu i jest to na 
 skrzyżowaniu. 
 Wójt pytał – czy  nie można zaparkować samochodów przy kościele? 
 Sołtys odpowiedziała, że można, z tym, że w okresie jesienno zimowym gdzie nie ma wiaty, to 
 dzieci do ostatniej chwili są w samochodzie. 
 Radny Mirosław Twardowski ponowił wniosek o sprecyzowanie terminów realizacji  
 zgłoszonych wcześniej wniosków, w tym o oznakowanie, które jest w trakcie realizacji, a które  
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zdaniem radnego jedno z tych oznakowań stoi w niefortunnym miejscu, bowiem stoi w środku 
wsi, a powinno być przy drodze głównej i pytał  kiedy otrzyma informację  gdzie odprowadzić 
wodę z posesji. 
Wójt odpowiedział, że radny odpowiedź  na wnioski otrzymał. Natomiast oznakowanie 
zrobiono, słup informacyjny jest, materiał na remont drogi jest. Nie określono terminu budowy 
ścieżki rowerowej Wyszki – Jarocin z uwagi na koszty tego przedsięwzięcia. 
Radny Twardowski mówił, że o tym co Wójt teraz powiedział, to On wie, a o drodze dowiedział 
się teraz i przyjął to do wiadomości. 
Radny Twardowski pytał – kiedy otrzyma odpowiedź gdzie należy odprowadzić wodę z posesji? 
Wójt odpowiedział, że termin spotkania z mieszkańcami w sprawie odwodnienia poda i wskaże 
gdzie wodę należy odprowadzić. 
Radny Twardowski pytał – czy Wójt szuka  miejsca na urządzenie placu zabaw w Wyszkach? 
Wójt odpowiedział, że szuka i radny  będzie pierwszym, który się o tym dowie. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o ustawienie znaku przy drodze gminnej przy 
skrzyżowaniu wyjeżdżając z Osad  na drogę powiatową w Twardowie. 
Sołtys Beata Skowrońska ponowiła wniosek o zmianę trasy autobusu w godzinach rannych tak, 
aby umożliwić uczniom dojazd do szkoły w Tarcach. Wniosek ten sołtys zgłosiła na wniosek 
uczniów Gimnazjum w Woli Książęcej, którzy zamierzają kontynuować naukę w szkole              
w Tarcach. 
Wójt  poinformował, że jest po rozmowie i z dyrektorem szkoły i prezesem JLA i czeka na to aż  
spłynie sprawozdanie finansowe i zakres rzeczowy obłożenia  autobusów.  Będzie to 
analizowane  czy będą takie podstawy, aby któreś linie przesunąć ze względu na zbyt małe 
obciążenie  jako zlikwidowanie ich albo przesunięcie na inne trasy.  Brane jest również pod 
uwagę zwiększenie ilości kilometrów o obsługę kierunku Wola Książęca – Wysogotówek- 
Tarce.  
Wójt poinformował, że w tym czasie kiedy  ustalano obsługę tras  nie było takiego obstawienia, 
aby tę  linię utrzymywać. Związane jest to także z finansami. 
Wójt przypomniał, że środki  w budżecie Gminy na transport zbiorowy zwiększono z 70 tys. zł 
do 110 tys. zł. 
                  
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLII 
sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- podpisał podjęte przez Radę uchwały, 
- przekazał Wójtowi zgłoszone interpelacje i wnioski, 
- otrzymał sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2013r. , które przekazał Komisji 
  Rewizyjnej w celu przygotowania wniosku o udzielenie  absolutorium Wójtowi, 
- uczestniczył w zebraniu mieszkańców gminy podczas którego utworzono komitet protestacyjny 
  przeciw hodowli norek  w Magnuszewicach oraz  uciążliwości chowu trzody chlewnej 
  przy ul. Waliszewskiej  i ul. Buchalińskiej. W skład komitetu  weszli:  sołtys, a zarazem radny 
  Kotlina, sołtys Wyszek, sołtys Magnuszewic,  radny  z Magnuszewic, i Pani Łyskawka. 
  Przewodniczący zapowiedział, że w związku z zaistniałą  tą sprawą na następnej sesji poprosi 
  radnych, aby określić się jako Rada jakie jest nasze stanowisko. 
  Przewodniczący przypomniał, że swoją opinię publicznie wyraził i radny z Wyszek również. 
  Przewodniczący uważał, że  z pewnością społeczeństwo oczekuje jakie jest stanowisko Rady. 
- uczestniczył w posiedzeniu obu stałych komisji Rady, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLII sesji Rady oraz                
z wykonania uchwał Rady. 
                         Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji podjętych uchwał informując, że 
uchwały podjęte na ostatniej sesji Rady przekazano do Urzędu Wojewódzkiego Wydział, 
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Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono 
na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków  
stanowiących fundusz sołecki, w sprawie zmiany budżetu Gminy i zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy  przekazano Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu Zespó ł w Kaliszu. 
W okresie od XLII sesji Wójt wydał 3 zarządzenia w sprawie: przeprowadzenia doraźnej 
inwentaryzacji materiałów i przedmiotów nietrwałych znajdujących się na wyposażeniu OSP     
w Racendowie oraz 2 zarządzenia w sprawie zmiany budżetu Gminy, a powodem było 
zwiększenie dotacji celowej o  kwotę 40.511,- zł z przeznaczeniem na sfinansowanie rządowego 
programu wspierania osób uprawnionych do świadczenia pielęgnacyjnego i o kwotę 130.000,- zł 
z przeznaczeniem na sfinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 
socjalnym. 
Wójt poinformował, że: 
- w dniu 1 kwietnia odbył radę budowy dla realizacji zadania pn. budowa kanalizacji sanitarnej  
  wraz z przyłączami w Woli Książęcej, 
- w dniu 2 kwietnia podpisał z samorządem Województwa Wielkopolskiego umowy na: 
   realizację  budowy placu zabaw w Kurcewie na kwotę 23.411,45 zł, remont wraz   
  z modernizacją świetlicy wiejskiej  w Wilczy  na kwotę 22.945,90 zł i remont wraz  
  z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie na kwotę 25.000,00 zł, 
- w dniu 7 kwietnia podpisał  umowę z firmą BETARD z Długołęki  na dostawę  materiałów 
  chodnikowych do budowy chodników na terenie gminy, 
- w wyniku przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego zakupiony 
  zostanie samochód FORD TRANSIT dla OSP Magnuszewice za cenę 72.500,- zł  na zakup 
  którego OSP podpisała  umowę  w dniu 22 kwietnia, a odbiór samochodu nastąpi w dniu 27 
  kwietnia, 
- w dniu 22 kwietnia nastąpiło otwarcie ofert  na przebudowę drogi gminnej w Wilczy – II etap,  
  a ofertę z najkorzystniejszą ceną 146.703,92 zł złożyła firma  „MARZYŃSKI” z Jarocina, 
- w dniu dzisiejszym mija termin składania ofert na odbiór i zagospodarowanie odpadów 
   komunalnych  na okres 18 miesięcy, a kryterium jest cena, 
- wystosowano do 4 wykonawców zaproszenie do składania ofert  na zakup  i montaż mebli 
  biurowych  z przeznaczeniem na wyposażenie pomieszczeń w Domu Kultury, a termin 
  składania ofert mija 25 kwietnia, 
- 28 kwietnia mija termin składania ofert na przebudowę ulicy Cichej – II etap, 
- Gminie Kotlin powierzone zostanie zadanie polegające na budowie chodnika przy drodze  
   powiatowej w Woli książęcej od Szkoły Podstawowej w kierunku Witaszyc – etap II. 
Poza tym w okresie międzysesyjnym: 
- w dniu 27 marca przekazano do użytku remizę OSP w Kotlinie, 
- w dniu 28 marca uczestniczył w podsumowaniu  działalności Zespołu Doradztwa Rolniczego  
  w Jarocinie,  
- 3 kwietnia  uczestniczył w spotkaniu KGW, 
- 5 kwietnia Wójt uczestniczył  w wiosennych targach ogrodniczych w Marszewie,  
- 8 kwietnia  obecny był na  szeroko komentowanym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady 
  Gminy, 
- 13 kwietnia  uczestniczył w śniadaniu wielkanocnym organizowanym przez Wielkopolską Izbę  
   Rolniczą, 
- 17 kwietnia spotkał się z mieszkańcami w Racendowie w sprawie spiętrzenia wody w stawie  
  Pana K. 
Przewodniczący Rady pytał – czy są rozdysponowane środki  na budowę oczyszczalni 
przydomowych i na utylizację eternitu? 
Wójt odpowiedział, że uchwalone przez Radę środki zostały już rozdysponowane według 
kolejności składania wniosków. 
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Następnie Przewodniczący Rady pytał o nadwyżkę budżetową  w wysokości ponad 300 tys. zł    
z roku 2012 i 700 tys. zł z 2013r. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że  nadwyżka z roku 2012 została rozdysponowana.  
Nadwyżkę rozlicza się razem. 
Do rozdysponowania pozostało  408 tys. zł. 
     
ad. 7 Przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Kotlin                   
z organizacjami pozarządowymi oraz  innymi podmiotami za 2013 rok. 
                    Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie 
opinii komisji co do materiałów sesyjnych. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała poinformował, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała  zarówno przedstawione  sprawozdania jak i projekty uchwał. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak  
poinformował, że Komisja, której przewodniczy również  pozytywnie zaopiniowała 
przedstawione sprawozdania i projekty uchwał. 
Pytań do sprawozdania nie było. 
Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
ad. 8 Przyjęcie  informacji z funkcjonowania i działalności jednostek organizacyjnych 
Gminy: 

1) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
2) szkół podstawowych i gimnazjów oraz Przedszkola Publicznego w Kotlinie. 

               Przewodniczący Rady  pytał – czy są pytania do informacji. 
Nie słysząc pytań Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada informacje przyjęła. 

            
ad. 9.   Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin za 2013 rok. 
              Pytań do sprawozdania nie było. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  sprawozdanie przyjęła. 
 
ad. 10.   Rozpatrzenie projektów uchwał. 

                               Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
 1) w sprawie przyjęcia przez Gminę Kotlin od Powiatu Jarocińskiego prowadzenia zadania 
      publicznego polegającego na budowie chodnika przy drodze powiatowej w Woli Książęcej. 
     Uchwała Nr XLIII/241/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 2) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
      i porządku na terenie Gminy Kotlin. 
      Uchwała Nr XLIII/242/2013 podjęta jednogłośnie  została 14 głosami za.  
 3) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
      finansowania rozwoju sportu przez Gminę Kotlin. 
      Uchwała Nr XLIII/243/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 4)  w sprawie rozpatrzenia skargi.  
       Uchwała Nr XLIII/244/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
       Rada Gminy uznała skargę  złożoną przez Oddział Terenowy Walko z Kalectwem  
       z siedzibą w Kotlinie na  działalność Wójta  Gminy za nieuzasadnioną. 
  5) w sprawie rozpatrzenia skargi. 
       Uchwała Nr XLIII/245/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
       Rada Gminy uznała skargę złożoną  przez  Pana K. R. na działalność Wójta Gminy za  
       nieuzasadnioną. 
  6) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół niepublicznych o 

  uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych 
  form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Kotlin, a także trybu  
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  i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 
  Uchwała Nr XLIII/246/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 

  7) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
       Uchwała Nr XLIII/247/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
       W roku 2014 postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy w wysokości 1.500.000,- zł  
       z przeznaczeniem na: 
       - budowę studni  głębinowej nr 1 na ujęciu w miejscowości Wola Książęca, 
       - przebudowę dróg gminnych, 
       - przebudowę boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
       - remont stacji uzdatniania wody w Magnuszewicach. 
  8) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014. 
      Uchwała Nr XLIII/248/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
   Podjęte uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

 ad.11.Wolne głosy i wnioski. 
                       Wnioski zgłosili: 
           Radny Krzysztof Szyszka  wnosząc ponownie o budowę chodnika przy drodze nr 11 do  
           Grill Baru, pytając – czy jest prawdą, że powstał problem z wjazdem do Grill Baru. 
           Radny Maciej Skowron  wnioskował o: 
            - wyrównanie równiarką drogi w Kotlinie wzdłuż torów kolejowych, 
            - ścięcie suchej topoli przy drodze Kotlin – Racendów. 
            Radny Skowron podziękował Wójtowi  za wyrównanie wjazdu z ul. Poznańskiej w ul. 11 
            Listopada. 
            Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o położenie asfaltu na drodze Racendów – Lubinia  
           Mała, która to droga przygotowana była już w latach poprzednich  do położenia asfaltu. 
            Zdaniem radnego drogę  niszczą przede wszystkim Lasy Państwowe wywożąc drewno z lasu. 
             
ad.12. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLII sesji Rady  
           Gminy. 

               Wójt poinformował, że w dniu 2 kwietnia do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie  
przekazano wnioski dotyczące drogi Kotlin – Sucha  zgłoszone przez radnego Dariusza 
Józefiaka i  sołtys Beatę Skowrońską. 
W dniu 24 kwietnia otrzymano odpowiedź  w której Zarząd Dróg poinformował, że: 
- o uzupełnienie poboczy drogi Kotlin – Sławoszew  wystąpiono do wykonawcy przebudowy 
  drogi, aby prace te wykonał w ramach obowiązującej gwarancji w terminie do  dnia 9 maja  
  2014r. 
- uszkodzone słupki odblaskowe przy drodze Kotlin – Sucha zostaną wymienione w okresie 
  wiosennym br. 
- malowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha nie zostaną wykonane w roku 2014 
  z powodu braku środków finansowych w budżecie na realizację tego zadania. 
Także w dniu 2 kwietnia  Burmistrzowi Jarocina Panu Martuzalskiemu przekazano wniosek 
radnego Radosława Wałkiewicza  o naprawę drogi gminnej Słupia – Jarocin. 
             W dniu 14 kwietnia Wójt otrzymał do wiadomości odpowiedź  skierowaną od 
Głównego Inspektoratu Transportu Drogowego  w Warszawie do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Poznaniu w sprawie zainstalowania stacjonarnego urządzenia 
rejestrującego przy drodze nr 11 w Wyszkach.  
W piśmie tym GITD informuje, że zakończono prace związane z typowaniem miejsc 
niebezpiecznych do Systemu Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym.  
Aktualnie trwają działania związane z instalacją stacjonarnych urządzeń rejestrujących            
w wytypowanych lokalizacjach. Na obecnym etapie nie przewiduje się dalszej rozbudowy 
systemu. Wniosek o instalację stacjonarnego urządzenia  został ujęty w prowadzonym              
w Inspektoracie wykazie wniosków, a jego rozpatrzenie może nastąpić w przypadku podjęcia 
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decyzji o dalszej rozbudowie Systemu Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym i po 
zapewnieniu środków w  budżecie Inspektoratu na realizację instalacji. 
                 W dniu 15 kwietnia otrzymano odpowiedź z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych     
i Autostrad w Poznaniu w sprawie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych                     
w miejscowości Kotlin. 
Dyrekcja poinformowała, że zgodnie z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 3 lipca 
2003r. w sprawie szczegółowych warunków technicznych dla znaków i sygnałów drogowych 
oraz urządzeń bezpieczeństwa ruchu drogowego i warunków ich umieszczania na drogach 
długość sygnału żółtego sygnalizacji świetlnej wynosi 3  sekundy i taka też została przyjęta      
w projekcie sygnalizacji dla przejścia w Kotlinie. Oznacza to, że pojazd jadący z prędkością 
dopuszczalną wynoszącą  50 km na godzinę powinien mieć 3 sekundy od czasu otrzymania 
sygnału żółtego do zapalenia się sygnału czerwonego. Przeliczając to na odległość kierowca 
pojazdu ma około 42 metry na wyhamowanie zanim na sygnalizatorze pojawi się sygnał 
czerwony. 
Z uwagi na zgłaszane wątpliwości zlecono konserwatorowi tej sygnalizacji świetlnej 
sprawdzenie poprawności działania i w przypadku wystąpienia niezgodności z zatwierdzonym 
projektem wprowadzone zostaną odpowiednie zmiany, o czym zapewnia GDDKiA                   
w Poznaniu. 
                      Dalej Wójt poinformował, że: 
-  równiarka na drogi  gruntowe będzie po obeschnięciu terenu, 
- wjazd z drogi nr 11 w ul. 11 Listopada został zrobiony, 
- do wykonawcy boiska Orlik przekazano wniosek o naprawę w ramach gwarancji nawierzchni 
  asfaltu  na odcinku  łączącym budynek szkoły z boiskiem w miejscu  ułożenia sieci wodno 
  kanalizacyjnej, 
- wycinka drzew realizowana będzie kompleksowo, 
- siatkę do siatkówki  na boisko w Sławoszewie zakupiono i będzie założono do końca 
  miesiąca, chyba, że radny Józefiak zobowiąże się ją zawiesić dzisiaj, 
- na odcinku  rowu przy drodze w Sławoszewie  przy posesji Pana Hajdasza ułożone zostaną 
  rury tak, aby dzieci mogły bezpiecznie  wychodzić z autobusu, 
- udrożniono rów w Magnuszewicach w kierunku Wyszek, 
- udrożniono rów w Magnuszewicach od boiska sportowego aż do przepompowni, 
- usunięto śmieci przed wysypiskiem śmieci w Kotlinie, 
- równiarka w Wysogotówku będzie, 
- mulda na ul. Norwida będzie zamontowana do końca miesiąca, 
- drogą  przez las w Racendowie można już przejechać, 
- odtworzono rowy w Racendowie od posesji Pana Bachorza  do posesji Pana Wielgosza i Pana 
  Tomaszewskiego, 
- wyrównano drogę w Magnuszewicach do folwarku, 
- linia autobusowa w kierunku Tarzec  jest  na etapie załatwiania, 
- co do zatrudnienia koordynatora sportu szkolnego  to radny Włodzimierz Szymkowiak  nie 
  może być  zatrudniony na tym stanowisku z uwagi na pełnienie funkcji  radnego. Natomiast 
  jeżeli będzie taka potrzeba i możliwości zabezpieczenia finansowego, to wszelkiego rodzaju  
  dodatkowe zajęcia o charakterze  zajęć sportowych  są możliwe do realizacji przez 
  koordynatora sportu. 
- Wójt  powiedział, że nie będzie wyręczał dyrektorek szkół, dziękując dyr. Szkoły 
   Podstawowej w Woli Książęcej i Pani dyr. Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach za  
   inicjatywę  doszukania się dodatkowych środków, a środki te można było znaleźć  
  w Ministerstwie Sportu i Turystyki w kwestii programu „ Mały Mistrz”. Poległa dyr. 
  Siudzińska , która nie ma  klasy I w roku szkolnym 2014/2015. Natomiast dyr. Tomaszewska  
  będzie miała dodatkowe godziny na basen dla 24 uczniów. 
- działki przy ul. Poznańskiej  przy parku potrzebne pod przystanek autobusowy są już  decyzją 
  Wojewody w użytkowaniu Gminy. Własnością Gminy jest  także droga, która jest łącznikiem 
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   do parku  przy Kotlince  za działkami spółdzielców. 
- 29 kwietnia br. podpisany zostanie akt notarialny w sprawie nabycia przez Gminę  boiska 
  sportowego w Magnuszewicach, 
- droga Twardów – Racendów  - droga transportu rolniczego   w części jest w użytkowaniu  
  Gminy, w części PKP , Agencji Nieruchomości i Skarbu Państwa,  o która wystąpiono do  
  Starostwa, 
- droga w Twardowie do posesji Holkiego – wystąpiono  o założenie księgi wieczystej dla tej 
  drogi, 
- krawężniki z funduszu sołeckiego dla sołectwa Parzew zostaną zakupione, 
- w sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, który to temat wywo łał 
  Przewodniczący Rady  mówiąc o równym traktowaniu  i wymieniając nazwisko  Pana G. 
  Wójt  wyjaśnił, że nie będzie się usprawiedliwiał, ale osoba ta nie zwróciła się do Gminy 
  z wnioskiem o zmianę planu, a o wydanie warunków zabudowy, a są to dwie odrębne sprawy. 
Przewodniczący Rady powiedział, że wychodziło się naprzeciw mieszkańcom i zmieniało plan, 
a  jeżeli ktoś nie otrzymał decyzji  o warunkach zabudowy, to należało poinformować, że 
należy złożyć stosowny wniosek o zmianę planu. Tak powiedział i zdania nie zmieni i tak było 
robione. 
Przewodniczący dał przykład terenu przy ul. Dworcowej gdzie  teren przeznaczony był pod 
działalność gospodarczą i mieszkalną, a później  się zmieniło  i nie ma i należy to 
wyprostować. 
Wójt mówił, że robiono to kompleksowo, tylko, że  sam zainteresowany wniosku nie złożył. 
Przewodniczący mówił, że  Urząd ma służyć obywatelowi i należy obywatela powiadomić, że 
ma złożyć wniosek. 
Wójt wyjaśnił, że gdy Gmina przystępuje do zmiany planu  mieszkańcy są o tym informowani. 
             Odpowiadając na pytanie zadane przez radnego Krzysztofa Szyszkę  odnośnie GRILL 
BARU Wójt poinformował, że w roku 2003 uchwalono plan zagospodarowania przestrzennego  
dla miejscowości Kotlin. 
Plan przewidywał  zjazd do nieruchomości po prawej stronie drogi nr11 z drogi równoległej, 
tak jak ma to miejsce w przypadku nieruchomości po lewej stronie drogi nr 11.  
W roku 2005 Gmina przychyliła się do rozwiązania jakie istnieje obecnie, zobowiązując się do 
zmiany planu do roku 2007. 
Do chwili obecnej plan  nie został zmieniony i obecnie  na nieruchomość sąsiadującą z GRILL 
BAREM  nie ma możliwości zjazdu z drogi nr 11, ponieważ brak jest zgody GDDKiA Oddział 
w Poznaniu. 
Przerwa w obradach do godz. 1400. 
 

ad.13.Odsłonięcie ściany pamięci Jana Pawła II. ( Gimnazjum im. Jana Pawła II - II piętro na 
           holu). 

             Odsłonięcia ściany pamięci  Jana Pawła II dokonał Wójt Gminy Mirosław Paterczyk, 
Przewodniczący Rady Czesław Moch i dyrektor Gimnazjum Jana Pawła II w Kotlinie Jolanta 
Karwat.   
          

ad.14. Zwiedzanie wystawy o Janie Pawle II  „ Droga do świętości”. ( Szkoła Podstawowa –  
             czytelnia  na parterze). 
                            Obecni na uroczystej sesji: radni, sołtysi, zaproszeni goście uczestniczyli 
            w zwiedzaniu wystawy o Janie Pawle II.  
            Informacji o zebranych pamiątkach o Janie Pawle II  udzielił radny Włodzimierz Szymkowiak 
            – Koordynator  Rodzin  Szkół Jana Pawła II. 
 
ad.15. Wprowadzenie sztandarów i powitanie gości. 
                          Wprowadzenie sztandarów: 
             -  Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych , 
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    -  Gimnazjum Jana Pawła II w Kotlinie, 
    - Szkoły Podstawowej w Kotlinie 
    -  Gimnazjum w Woli Książęcej, 
    - Szkoły Podstawowej w Woli Książęcej, 
    - 11 drużyny harcerskiej  im. Jana Pawła II  w Kotlinie, 
    - 5 drużyny harcerskiej  im. T. Kościuszki w Sławoszewie, 
    - drużyny harcerskiej  im. Edmunda Taczanowskiego z Woli Książęcej, 
    - Ochotniczej Straży Pożarnej w Kotlinie, 
    - chóru ARION 
                Powitanie gości zaproszonych na część uroczystą sesji: 
    - księdza kanonika Alojzego Mendlikowskiego i ks. kanonika Jerzego Rychlewskiego, 
    - dyrektorów szkół  i przedszkola, 
    - kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
    - dyrektora  i pracownika Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin,  
    - członków Akcji Katolickiej: Pana Stanisława Szymczaka,Pana Zenona Rożka, Panią Teresę  
      Jachnik, 
    - Pana Juliusza Jachnika, 
    - Państwa Teresę i Feliksa Tyrakowskich, 
    - dyrektora  Niepublicznej Szkoły Muzycznej  w Kotlinie Janusza Barańskiego 
    - prezesa  i członków chóru „ARION”. 
 

ad.16. Wystąpienie Koordynatora Rodziny  Szkół  im. Jana Pawła II w Kotlinie. 
                             W tej części sesji głos zabrał Włodzimierz Szymkowiak – Koordynator Rodziny 
            Szkół im. Jana Pawła II w Kotlinie. 
            Głos zabrał również Ks. kanonik Alojzy Mendlikowski oraz twórca pomnika Jana Paw ła II Pan 
            Stanisław Szymczak. 
                         
ad.17. Program  słowno – muzyczny  w wykonaniu uczniów Gimnazjum im. Jana Pawła II  
           w Kotlinie. 
                              W programie   wystąpiła  młodzież Gimnazjum Jana Pawła II w Kotlinie oraz chór  
           ARION. 
 
 ad.18. Zamknięcie obrad. 

                  Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XLIII sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
                  Po sesji  biorący udział w sesji przeszli pod pomnik Jana Pawła II składając  wiązanki 
kwiatów  i zapalając znicze. 
 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

 


